

NordArt 2015

www.nordart.de



Anna Tihanyi

Ungarn/Hungary

Anna Tihanyi erwarb ihren Master an der JATE Universität in Budapest mit der Arbeit "Stills in Motion" (2006). Von 2002–2006 war sie in der Fotografus Fotografieschule in Budapest eingeschrieben; experimentelle Fotografie war hier ihr Hauptfach. Erste Einzelausstellung im Jahr 2010. Mitglied des Studios Junge Ungarische Kunstfotografen (FFS). Auszeichnungen: Stipendien des Ministeriums für Bildung und Kultur in Ungarn (NKA 2009, 2013); Nominierung, Kaunas Fotofestival (Litauen); Finalistin Celeste Preisverleihung (2011); Festinstallation für das Olympische Jugenddorf 2012 in Innsbruck; Athen Fotofestival (2012); NARS Residenz 2012, vier Monate Arbeitsaufenthalt in New York; e.on Kreativpreis 2013, zwei Monate Arbeitsaufenthalt in Berlin. Mit der Serie "Berlin bhf." erhielt sie folgende Auszeichnungen: 3. Preis beim Europäischen Monat des Fotografiefestivals in Ljubljana; Lobende Erwähnung bei den Moskauer Internationalen Fotoauszeichnungen; Lucie-Preis-Stipendium der "Amerikanischen Fotokünstler" und der Lucie-Stiftung für ihr Portfolio (2014). www.begumchat.com

Anna Tihanyi received her MA in Communication from the JATE University in Budapest with the thesis "Stills in Motion" (2006). From 2002–06 she was enrolled at Fotografus Photography School in Budapest, where experimental photography was her major subject. First solo exhibition in 2010. Member of the Studio of Young Hungarian Art Photographers (FFS). Prizes and awards: grants from the Ministry of Education and Culture of Hungary (NKA, 2009, 2013); appointed, Kaunas Photo Festival (Lithuania); finalist, Celeste Prize Award (2011); appointed, permanent installation for the 2012 Youth Olympic Village in Innsbruck, Austria; finalist, Athens Photo Festival (2012); NARS residency 2012, four month work stay in New York; e.on Creative Award 2013, two month work stay in Berlin. With the series "Berlin bhf." she received the following awards: 3rd prize at the European Month of Photography Festival in Ljubljana; Honorable Mention at the Moscow International Foto Awards; Lucie Award Scholarship by the American Photographic Artists and Lucie Foundation for her portfolio (2014). www.begumchat.com



Currywurst – aus der Serie "Berlin bhf.", 2014, Giclée-Druck auf Barytpapier, 66x100 cm
Currywurst – from the series "Berlin bhf.", 2014, Giclée print on baryt paper, 66x100 cm